
Protokół Nr 3/2011
z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury

z dnia 17 marca 2011 r.

Obecni wg załączonej listy obecności.

Przewodniczący  Komisji  Pan  Stanisław  Kazimierski  przywitał  obecnych  i  zapoznał  z 
następującym porządkiem posiedzenia:
 

1. Omówienie sprawozdania z działalności samorządowych jednostek organizacyjnych za rok 
2010:
- Zakładu Gospodarki Komunalnej,
- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej,
i instytucji kultury:

- Samorządowego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji. 
2. xPrzedłożenie sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami za lata 2009-2010.
3. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy.
4. Opinia do projektów uchwał w sprawach:

a) zmiany uchwały budżetowej na 2011 r.
b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2011 r.
c) funduszu sołeckiego na rok 2012,
d) ustalenia sieci i granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez gminę Janowiec Kościelny,
e) wynajęcia lokalu pod prowadzenie Punktu Aptecznego w Janowcu Kościelnym.
f ) zmiany uchwały Nr XXVI/218/06 w sprawie przystąpienia Gminy Janowiec 
Kościelny do Związku Stowarzyszeń o nazwie Lokalna Grupa Działania „Brama 
Mazurskiej Krainy”

5. Informacja na temat dalszego prowadzenia punktów przedszkolnych w gminie.
6. Omówienie wyceny nieruchomości przeznaczonej na prowadzenie usług 

weterynaryjnych.
7. Opinia w sprawie założeń do projektu budowlanego, pn. „Budowa nowej ulicy oraz 

remont pozostałych ulic na osiedlu mieszkaniowym w Janowcu Kościelnym”.
8. Wniosek NFZ w sprawie dokonania oceny zabezpieczenia w 2010 roku świadczeń 

opieki zdrowotnej przez placówki ochrony zdrowia.
9. Sprawy różne. 

Przewodniczący zadał pytanie o wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.

Padła propozycja aby pkt. 5 omówić jako pierwszy.
Przewodniczący zaproponował głosowanie. 

Kto jest za przeniesieniem pkt. 5  na początek obrad?

Komisja jednogłośnie (7 – za) przyjęła proponowane zmiany. 

Komisja uzgodniła również, aby protokół z poprzednich posiedzeń był udostępniony pół 
godziny przed następującą po komisji sesją Rady Gminy.
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Głosowanie:
Przewodniczący zadał pytanie:
Kto jest za tym, aby protokół z komisji był udostępniony na pół godziny przez początkiem 

sesji?
6 – za.
0 – przeciw.
1 –  osoba wstrzymała się od głosu.  

 Kto jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej komisji?

5 – za
0 – przeciw 
2 – osoby wstrzymały się od głosu.

Ad. pkt 5.
 Informacja na temat dalszego prowadzenia punktów przedszkolnych w gminie.

Dyrektor  Zespołu Szkół  w Janowcu Kościelnym przedstawiła  prezentację  multimedialną 
dotyczącą organizacji wychowania przedszkolnego w gminie Janowiec Kościelny oraz możliwych 
wariantów rozwiązań, by punkty przedszkolne w gminie funkcjonowały nadal. 

Oprócz oddziałów przedszkolnych przy szkołach podstawowych tzw. „zerówek” w gminie 
są  trzy punkty  przedszkolne:  w  Janowcu Kościelnym,  Waśniewie  i  Safronce.  Funkcjonują  one 
dzięki  dofinansowaniu  z  projektu  pn. "Lepsze  przedszkole  w  szkole,  niż  samotna  zabawa  w 
stodole".  Realizowany  jest  w  ramach  PROGRAMU  OPERACYJNEGO  KAPITAŁ  LUDZKI 
Priorytet IX Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach Działanie 9.1 Wyrównywanie szans 
edukacyjnych  i  zapewnienie  wysokiej  jakości  usług  edukacyjnych  świadczonych  w  systemie 
oświaty,  Poddziałanie  9.1.1  Zmniejszenie  nierówności  w  stopniu  upowszechnienia  edukacji 
przedszkolnej.  Projekt ten kończy się 30 września  br. Należy podjąć decyzję co z oddziałami od 1 
października  2011  r.  Punkty  przedszkolne  cieszą  się  dużym  zainteresowaniem i  trzeba  podjąć 
starania, aby oddziały te mogły funkcjonować w dalszym ciągu. 
 Możliwe sposoby organizacji wychowania przedszkolnego w gminie to:

1. przedszkola
2. oddziały przedszkolne przy szkołach podstawowych tzw. „zerówki”
3. Inne formy wychowania przedszkolnego:

- punkty przedszkolne 
- zespoły przedszkolne
Dyrektor dodała,  że do od 1 września 2011 r.  obowiązek przygotowania przedszkolnego 

obejmuje nie tylko 5-latki, ale również 6-latki. Od września 2012 dzieci z roczników 2005 (6-latki) 
i 2006 (5-latki) pójdą razem do 1 klasy szkoły podstawowej. Projekt zmian do systemu oświaty 
zakłada udzielenie finansowego wsparcia z budżetu państwa dla gminy w zakresie wychowania 
przedszkolnego. 

Dyrektor Ewa Lisek przedstawiła 3 warianty rozwiązań proponowanych po 1 października 
2011 r. 
Wariant 1:

A) Punkty przedszkolne funkcjonują tak jak obecnie, zatrudnieni są nauczyciele i obsługa.
B) Zatrudnieni są sami nauczyciele.

Wariant 2:
Gmina przyjmuje propozycję Fundacji „Elementarz” i w ramach partnerstwa powstają nowe 

punkty przedszkolne. Fundacja pozyskuje w tym zakresie środki z Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki i podejmuje się utworzenia od 1 stycznia 2012 roku na okres 2,5 roku prowadzenia punktów 
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przedszkolnych.  Aby  spełnić  warunki  gmina  musiałaby  zlikwidować  obecne  punkty,  wynająć 
pomieszczenia w których zostałyby utworzone nowe punkty oraz ponieść inne koszty. 

Wariant 3:
Gmina  utrzymuje  punkty  przedszkolne  w  ramach  budżetów  szkół,  zajęcia  prowadzą 

nauczyciele zatrudnieni w szkołach w ramach godzin ponadwymiarowych. 
Opcja A)  Janowiec  Kościelny  (oraz  dzieci  z  Safronki)  -  „zerówka”  oraz  punkt  przedszkolny 
prowadzony przez nauczycieli ze szkoły.

Safronka – likwidacja punktu przedszkolnego.
Waśniewo  -  „zerówka”   oraz  zespół  przedszkolny  (3  dni  x  4  godz.  =  12  godz. 

tygodniowo) – nauczyciele ze szkoły. 
Przy  takim  rozwiązaniu  dodatek  wyrównawczy  wypłacany  na  koniec  roku  uległby 

zmniejszeniu.

Opcja  B) Janowiec Kościelny  - „zerówka” oraz punkt przedszkolny prowadzony przez nauczycieli 
ze szkoły.

Safronka - zespół przedszkolny 6-5-4-3 - latki (3 dni x 4 godz. = 12 godz. tygodniowo) 
– nauczyciele zatrudnieni w Zespole Szkół. 

Waśniewo  -  „zerówka”   oraz  zespół  przedszkolny  (3  dni  x  4  godz.  =  12  godz. 
tygodniowo) – nauczyciele ze szkoły. 

Dyrektor  wyjaśniła,  że  obecnie  w  Waśniewie  i  Safronce  nauczyciele  są  zatrudnieni  na 
umowę do 30 września 2011 r., natomiast w Janowcu Kościelnym nauczyciel jest oddelegowany z 
Zespołu Szkół na czas projektu.

Dyrektor  wyjaśniła  również,  że  Fundacja  Elementarz  zorganizowała  już  kilkadziesiąt 
podobnych projektów,  na terenie  województw śląskiego i  łódzkiego i  ma duże doświadczenie. 
Padła  propozycja,  aby skontaktować  się  z  gminami,  w których miały miejsce  takie  projekty z  
ramienia Fundacji i zapytać o ich opinię. 

Przedstawiła również rozwiązanie jakie miałoby miejsce od 1 października do 31 grudnia. 
Wówczas  w  Janowcu  Kościelnym  powstałyby  dwa  oddziały  „zerówki”  łącznie  z  dziećmi  z 
Safronki,  natomiast  w  Waśniewie  łączna  grupa  5-6  latków.  W Safronce  działalność  zostałaby 
zawieszona do stycznia 2012 r. 

Od stycznia 2012 r.  w Janowcu Kościelnym powstałyby „zerówka” 5-6 – latków oraz punkt 
przedszkolny dla 3-4 – latków. W Waśniewie sytuacja kształtowałaby się tak samo. Natomiast w 
Safronce powstałby punkt przedszkolny dla 3-4-5-6 – latków. 

Po przedstawieniu i przeanalizowaniu poszczególnych wariantów radni rozpoczęli dyskusję. 
Radny Rogalski zapytał, czy dzieci w wieku 3 do 6, które uczestniczą razem w zajęciach nie mają 
zapewnionej mniejszego standardu nauczania jak dzieci, które podzielone są na oddziały od 3 do 4 i 
od 5-6 lat. Uważa, że należy wszystkim dzieciom zapewnić równy dostęp do edukacji. 

p.  Ewa Lisek wyjaśniła,  że  jest  możliwość indywidualizowania nauczania 3-6 latków w 
przedszkolach. Podstawa programowa realizowana jest w pełnym zakresie. Wyjaśniła również, że 
mimo, iż nie ma odgórnego organicznika liczby uczniów w zerówce należy zwracać uwagę, by 
liczba ta nie była zbyt duża. 

Wójt podkreśliła, że przy wyborze rozwiązania trzeba kierować się dobrem dzieci, wziąć 
także  pod  uwagę  kwestię  finansowe.  Zaistniało  takie  rozwiązanie,  że  jeśli  gminy  zatrudnią 
pracowników to  punkty  przedszkolne  pozostaną.  Wynagrodzenia  jest  to  jednak  80  % kosztów 
prowadzenia przedszkoli.  Aktualnie roczne koszty wynagrodzeń wraz z pochodnymi to razem : 
224.888,00 zł. 

3



Dyrektor Ewa Lisek zaproponowała, aby rozważyć również inny wariant w sytuacji, gdyby 
partnerstwo z Fundacją nie doszło do skutku. 

p. Wójt uważa, że ze względu na ograniczone środki budżetowe przedszkole w Safronce 
uległoby likwidacji, gdyż prowadzenie tego punktu jest najbardziej kosztowne z uwagi na koszty 
wynagrodzeń,  sprzątania  i  ogrzewania.  Dodała  także,  że  gdy  w  pozostałych  szkołach  zajęcia 
przedszkolne prowadzili  będą nauczyciele w ramach godzin ponadwymiarowych, gmina zapłaci 
mniejsze dodatki wyrównawcze. 

Przewodniczący  opowiedział  się  za  wariantem  w  którym  Fundacja  otworzyłaby 
przedszkola. Uważa, że okres przejściowy można przeczekać, a być może w ciągu tych 2,5 roku 
przepisy  ulegną  zmianie  i  możliwości  kontynuacji  przedszkoli  będzie  więcej.  Jako  dodatkowy 
wariant za najlepsze uważa utrzymywanie przedszkoli łącznie z pracą nauczycieli w ramach godzin 
ponadwymiarowych. 

Radna  Szczepkowska  uważa,  że  dla  dzieci  z  Safronki  i  Waśniewa  korzystniejszym jest 
uczęszczanie do przedszkola na 12 godzin tygodniowo niż wcale. 

Radny Rogalski proponuje, aby przedstawić mieszkańcom Safronki możliwe rozwiązania i 
zapytać o opinię, czy wolą dojazdy dzieci do przedszkola w Janowcu na 25 godzin tygodniowo, czy 
zespół przedszkolny w Safronce, który funkcjonowałby 12 godzin tygodniowo. 

Przewodniczący uważa, że punkt ten należy utrzymać chociaż w niższej ilości godzin. Nie 
należy likwidować go całkowicie.  

Komisja  po  dyskusji,  jako  najkorzystniejszy,  oceniła  wariant  w  ramach  partnerstwa  z 
Fundacją Elementarz. Jako drugie rozwiązanie wybrała wariant 3B – bez udziału Fundacji, gdzie w 
Janowcu Kościelnym będzie funkcjonowała „zerówka” i punkt przedszkolny, zespół przedszkolny 
w Safronce (4 dni x 3 godz. ) oraz „zerówka” i zespół przedszkolny w Waśniewie (4 dni x 3 godz.)

Przewodniczący zarządził głosowanie.

Kto jest  za przyjęciem proponowanego rozwiązania w sprawie funkcjonowania punktów 
przedszkolnych w gminie?

7 – za
0 – przeciw

Komisja jednogłośnie przyjęła wybrane rozwiązania.

Ad.pkt.1 

Omówienie sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej. 

Komisja zdecydowała, że kierownicy poszczególnych jednostek powinni być obecni przy 
omawianiu sprawozdań z działalności. 

Kierownik  Szatkowski  wyjaśnił,  że  sytuacja  finansowa  Zakładu  wynika  z  zaległości 
mieszkańców w płatnościach za wodę, kanalizację i wywóz śmieci.

Radny Radzymiński zapytał o kwestię Krajowego Rejestru Długów. Kierownik wyjaśnił, że 
dłużnik,  który  otrzymał  dwa  wezwania  do  zapłaty  oraz  wezwanie  ostatecznie  i  nie  ureguluje 
należności trafia do takiego rejestru. 

Przewodniczący  zadał  pytanie  o  odcięcie  dopływu  wody  z  powodu  zaległości  w 
płatnościach.  Kierownik  wyjaśnił,  że  działań  takich  Zakład  nie  podejmował.  Wiąże  się  to  z 
zawiadomieniem Sanepidu i wskazaniem miejsca poboru wody na terenie gminy.  Poinformował 
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także,  że  na  koniec  2010  roku  Zakład  miał  465  podpisanych  umów  na  wywóz  odpadów 
mieszanych. Liczba ta stale rośnie.

Radna Malinowska zaproponowała, aby ludzie mieli możliwość wpłat za wywóz śmieci do 
sołtysa. Radny Zakrzewski zauważył, że sołtysi będą pobierali prowizje i sumy wpłat dla Zakładu 
się zmniejszą.  

Wójt zaproponowała, że jeśli pracownik Zakładu zbiera pieniądze za wodę to jednocześnie 
może  pobierać  wpłaty  za  wywóz  śmieci.  Radny  Zakrzewski  uważa,  że  taka  możliwość  jest 
korzystna,  gdyż  często  kwoty  należności  za  wywóz  odpadów są  niewielkie  i  wówczas  koszty 
dojazdu do kasy Urzędu przekraczają tę sumę. 

Padła propozycja, aby opłaty pobierał pracownik Zakładu przy odbiorze śmieci. 
Radna Szczepkowska uważa, że pomysł nie jest dobry. Mieszkańcy będą musieli pilnować 

kiedy śmieciarka przyjedzie, by móc dokonać wpłaty, a przyjeżdża ona o różnych porach. Radna 
Olszewska zwróciła uwagę także na czas, gdyż przy pobieraniu opłat odbiór śmieci znacznie się 
wydłuży. 

Przewodniczący podsumował dyskusję,  że najlepszym wyjściem jest,  aby inkasent  który 
zbiera pieniądze za wodę pobierał opłatę za odbiór śmieci. 

Wójt  poinformowała,  że  Zakładowi  kończą  się  pojemniki  na  śmieci  do  sprzedaży,  a 
mieszkańcy często chcą rozkładać tę należność na raty i  aby zachęcić do podpisywania umów, 
trzeba dać im tę możliwość. Zakład nie ma funduszy, więc trzeba rozważyć przekazanie dotacji na 
ten cel. 

Kierownik Szatkowski wyjaśnił, że aktualnie pojemnik na odpady duży kosztuje 90 zł, mały 
80 zł.

Radny Radzymiński zapytał, czy mieszkańcy mogą sami nabywać kosze w sklepach, bez 
pośrednictwa  Zakładu.  Kierownik  odpowiedział,  że  jest  taka  możliwość.  Musi  być  to  tylko 
standardowy metalowy kosz.  Radny  Zakrzewski  uważa  że,  że  zakup  kosza  na  raty,  jest  dużą 
wygodą dla mieszkańców. Radny Rogalski dodał, że ludzie często mają kłopot z dowozem takiego 
kosza do domu. Należałoby znaleźć rozwiązanie, by to ułatwić.

Wójt dodała, że uczciwi mieszkańcy apelują o kontrolę, aby sprawdzić kto ma podpisaną 
umowę na wywóz mieszanych odpadów komunalnych i kosz. Można zatrudnić na zlecenie osobę, 
która sprawdzałaby gospodarstwa domowe. Mogłoby to przynieść duże wpływy finansowe. Dodała, 
że  w ten  sposób można też  wykrywać   również  kradzież  poboru  wody.  Najlepszym wyjściem 
byłoby, gdyby była to osoba z poza gminy. 

Kierownik Szatkowski proponuje, aby na jego miejsce zatrudnić nową osobę – kierownika z 
zewnątrz, który pokieruje Zakładem. 

Wójt wyjaśniła, że awarie trafiają się o każdej porze, dlatego potrzebna jest osoba która 
ewentualnie zastąpiłaby kierownika Szatkowskiego, ze względu, iż jego stan zdrowia nie zawsze 
pozwala na dyspozycyjność. 

Komisja uznała,  że należy określić  jakie środki finansowe Zakład potrzebuje i  wówczas 
przedstawić konkretną kwotę jaką należałoby wygospodarować dla Zakładu. 

Po omówieniu i analizie sprawozdania z działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej za 
2010 rok komisja przyjęła je informacyjnie. 

 Omówienie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2010.

Podczas omawiania sprawozdania uczestniczyła kierownik Jadwiga Komorowska. 

Wyjaśniła,  że  może  zabraknąć  środków  na  wypłaty  wszystkich  świadczeń.  Dotacja  od 
Wojewody jest zbyt niska, należałoby wystąpić o jej zwiększenie. Nie ma podstaw, aby to gmina z 
własnych środków dokładała do realizacji zadania zleconego. Wyjaśniła także, że GOPS wydaje 
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skierowania  dla  osób  niepełnosprawnych  na  pobyt  w  Środowiskowym Domu Samopomocy  w 
Szczepkowie Borowym. O 1 stycznia br. wnioski o skierowanie na pobyt tam wpływają również z 
gminy Janowo.  Pobyt  w przypadku spełnienia  określonych kryteriów jest  bezpłatny.  Są  jednak 
osoby, które wymagań tych nie spełniają i dla nich ustalana jest płatność. W taki sposób spełniany 
zostaje obowiązek nałożony na gminę, jakim jest pomoc i opieka dla osób niepełnosprawnych. 
Z  grona  osób,  którym  Gminnym  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  zapewnia  usługi  opiekuńcze  w 
środowisku domowym, nikt nie jeździ aktualnie do ŚDS. 

Radni  omówili  kwestię  aneksu  do  umowy  z  ŚDS  na  mocy  którego  ośrodek  może 
przyjmować uczestników z terenu całego powiatu nidzickiego. Decyzji tej nie można cofnąć. 

Analizowali również przepływ środków finansowych dla Fundacji poprzez Urząd Gminy. 
Dochody gminy zostają sztucznie zwiększone, w związku z tym zmniejsza się subwencja. 

Radny Rogalski wyjaśnił,  że radni poprzedniej kadencji nie byli świadomi, że decyzja o 
sprzedaży budynku przyniesie ze sobą takie skutki. 

Radni zainteresowani byli również żywnością dla potrzebujących. Kierownik wyjaśniła, że 
umowa jest podpisana i żywność w najbliższym czasie będzie dostarczona i rozdzielona. Dodała, że 
liczna  osób  które  korzystają  z  pomocy  społecznej  stale  rośnie.  Wiedza  i  zaangażowanie 
pracowników nie wystarczą na rozwiązanie występujących problemów społecznych w gminie. 

Po  omówieniu  i  analizie  sprawozdania  z  działalności  Gminnego  Ośrodka  Pomocy 
Społecznej za 2010 rok komisja przyjęła je informacyjnie. 

Omówienie  sprawozdania  z  działalności  Samorządowego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i 
Rekreacji za rok 2010.

Podczas omawiania sprawozdania uczestniczyła kierownik Barbara Wrzeszczyńska.

Kierownik  wyjaśniła,  że  poza  Janowcem  Kościelnym  działalność  kulturowa  skupia  się 
również  w  świetlicy  w  Safronce.  Ciężko  jest  zachęcić  młodzież  do  uczestnictwa  w  życiu 
kulturalnym i sportowo – rekreacyjnym. 

Przewodniczący zaproponował, aby poszerzyć ofertę kulturalną dla młodzieży, by zachęcić 
ich do uczestniczenia w zajęciach i spotkaniach organizowanych przez ośrodek. Jeśli młodzieży 
chętnej  do uczestnictwa jest  mało,  być  może,  że zajęcia  są  nie  trafne.  Dodał  też,  że pomiędzy 
ośrodkiem  a  Zespołem  Szkół  jest  nikły  przepływ  informacji,  być  może  stąd  to  małe 
zainteresowanie. W szkole został powołany koordynator, by nawiązać lepszą współpracę szkoły z 
ośrodkiem. 

Radni  prosili  również  o  wyjaśnienie,  na  jakich  zasadach  zapraszani  są  goście  na 
uroczystości  i  spotkania  organizowane  przez  SOKSiR.  Radny  Zakrzewski  zaproponował,  aby 
zapraszać większe grono osób na takie spotkania i żeby były to każdego razu inne osoby. Radna 
Szczepkowska określiła, że przy takim wyborze mogliby pomagać radni i sołtysi, by z każdego 
sołectwa ktoś był. 

Kierownik  przedstawiła  też  koszty  organizacji  ostatniego  Gminnego  Święta  Pieczonego 
Ziemniaka.  Padły propozycje  by na  stoiskach wiejskich  były pobierane   nie  wielkie  opłaty za 
oferowane potrawy. Płatność nie spowoduje, że zainteresowanie się zmniejszy. Zarobione pieniądze 
mieszkańcy  mogliby  przeznaczyć  na  inwestycję  we  własnych  sołectwach.  W  ten  sposób 
zmniejszyłby się  koszt  jaki  gmina  przeznacza  na  powstanie  stoisk.  Padła  także  propozycja  by 
koszty wprowadzać stopniowo. 
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Przewodniczący zaproponował głosowanie. 

Kto  jest  za  przyjęciem  sprawozdania  z  działalności  Samorządowego  Ośrodka  Kultury, 
Sportu i Rekreacji ?

7 – za
0 – przeciw

Komisja jednogłośnie przyjęła  omawiane sprawozdanie.

Ad. pkt. 2 

Przedłożenie sprawozdania z realizacji planu gospodarki odpadami za lata 2009-2010.

Podczas omawiania sprawozdania uczestniczył kierownik Stanisław Wrzeszczyński.

Komisja pytała o stan usuwania azbestu z terenu gminy. Kierownik wyjaśnił, że na terenie 
gminy jest 3500 Mg pokryć dachowych z azbestu, w tym 166.665 m3 płyt eternitowych falistych 
oraz  300  mb  rur  azbestowo  –  cementowych.  Wynika  to  z  przeprowadzonej  w  dniach  26.06-
19.08.2010  r.  inwentaryzacji.  Dodał,  że  koszty  utylizacji  są  duże,  ponieważ  musi  to  wykonać 
specjalistyczna firma. 

Wyjaśnił także pytania dotyczące składowiska opadów „Majki”. Jest ono nieczynne,  musi 
być  przez  30  lat,  z  czym  wiążą  się  duże  nakłady  finansowe.  Ekologiczny  Związek  Gmin 
„Działdowszczyzna” planuje przystąpienie do rekultywacji tego składowiska. Odpady zalegają na 
powierzchni ok. 25 arów. Dodał, że na zebraniu sołeckim w Kucach pojawił się problem utylizacji 
popiołu.  Poinformował,  że  za  odpłatnością  zbieraniem  tego  typu  odpadów  zajmuje  się  EZG 
„Działdowszczyzna”. 

p.  Wójt  dodała,  że  mieszkańcy zgłaszają  problem jakim są  istniejące  na  terenie  gminy 
„dzikie” wysypiska. 

Przewodniczący  zapytał  o  zbiórkę  sprzętu  elektrycznego  i  elektronicznego.  Kierownik 
wyjaśnił,  że  zbiórką taką  zajmuje się  Zakład Gospodarki  Komunalnej.  Sprzęt  musi  być  jednak 
kompletny.  

Przedstawione sprawozdanie z realizacji „Planu Gospodarki Odpadami” dla gminy Janowiec 
Kościelny przedłożone zostanie Zarządowi Powiatu Nidzickiego.

Głosowanie:

Kto  jest  za  przyjęciem  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji  Planu 
Gospodarki Odpadami za lata 2009-2010 ?

7 – za
0 – przeciw 

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały.

Ad. pkt. 3

Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy.

Komisja zapoznała się z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku na terenie gminy w 
2010 roku przesłaną przez Komendę Powiatową w Nidzicy. 

7



Radni wyrazili aprobatę, aby osoba z komendy została zaproszona na sesję Rady Gminy. 

Ad. pkt 4a 

Opinia do projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011 r.

Skarbnik  wyjaśniła  zakres  zmian  wprowadzonych  do  uchwały  budżetowej.  Komisja  po 
zapoznaniu się ze zmianami przystąpiła do głosowania:

Kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011 r.?

7 – za
0 – przeciw

Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. 

Ad. pkt 4b

Opinia do projektu uchwały  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 2011 r.

 Skarbnik wyjaśniła zakres zmian wprowadzonych do Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Wiążą  się  one  z  prowadzeniem zmian  do uchwały budżetowej.  Komisja  po  zapoznaniu  się  ze 
zmianami przystąpiła do głosowania:

Kto jest za przyjęciem uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej?

7 – za
0 – przeciw

Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały.

Ad. pkt. 4 c

Opinia do projektu uchwały  w sprawie funduszu sołeckiego na rok 2012 .

p. Wójt wyjaśniła, że z funduszu sołeckiego można zrealizować wyłącznie te zadania, które 
zostały  przewidziane  we  wniosku.  Przygotowanie  wniosku  z  rocznym  wyprzedzeniem  jest 
kłopotliwe zarówno dla Sołtysa, jak i Rady Sołeckiej, zwłaszcza, że wniosku nie można zmienić po 
jego złożeniu,  a  nie  wykorzystane  środki  nie  przechodzą  na  rok  następny.  Do wniosku należy 
złożyć szczegółowy kosztorys na planowane zadania, co jest bardzo kłopotliwe, szczególnie przy 
tak  zmieniających  się  cenach.  W przypadku,  gdy okaże  się,  że  środków jest  za  mało,  nie  ma 
możliwości zmiany zadania ani zwiększenia określonego funduszu sołeckiego dla danego sołectwa.
W gminie  jest  30  sołectw i  rozdrobnienie  środków na  poszczególne  jednostki  nie  pozwala  na 
realizację bardzo potrzebnych i  czasem kosztownych zadań.  Nie pozwala też na aplikowanie o 
środki  unijne,  bo  fundusz  sołecki  nie  może  być  wkładem  własnym.   Proponuje,  aby  zamiast 
funduszu sołeckiego zapis był na bieżące małe inwestycje w sołectwach. Dodała, że po spotkaniach 
wyborczych w sołectwach wnioskuje, iż często mieszkańcy nie są zadowoleni z realizacji funduszu. 

Kierownik  Wrzeszczyński  dodał,  że  większość  wnioskowanych  zadań  to  zadania 
inwestycyjne.  Mieszkańcy nie  są  w stanie  sami  tego zrealizować.  Nie ma też możliwości,  aby 
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pracownicy urzędu realizowali zadania w jednym roku we wszystkich sołectwach. Podkreślił też, że 
zrealizowane zadania wymagają dalszej konserwacji przez mieszkańców, a tego często brakuje. 

Radny Zakrzewski uważa, że łącząc fundusze gmina może pozyskać środki z zewnątrz, a 
pojedynczo mieszkańcy zrobią nie wiele. 

Radna Malinowska dodała, że mimo wszystko mieszkańcom nie będzie łatwo zrezygnować 
z funduszu – środków nie wielkich ale przeznaczonych wyłącznie na ich potrzeby. 

Odmiennego zdania jest  radna Olszewska.  Uważa,  że bez funduszu sołeckiego na wiele 
sołectw w ciągu roku nie będą przeznaczone żadne środki finansowe. 

Po dyskusji radni przystąpili do głosowania:

Kto jest  za przyjęciem uchwały w sprawie nie  wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 
gminy środków stanowiących fundusz sołecki?

5 – za
1 – przeciw
1 – wstrzymujący 

Komisja przy 5 głosach „za” przyjęła projekt uchwały. 

Ad. pkt. 4 d.

Ustalenie  sieci  i  granic  obwodów publicznych szkół  podstawowych prowadzonych   przez 
gminę Janowiec Kościelny.

W związku z likwidacją Szkoły Podstawowej w Szkudaju dzieciom z naszej gminy, które 
tam uczęszczają należy stworzyć warunki do przyjęcia ich w szkole naszej gminy. 
 

Komisja po zapoznaniu z treścią uchwały przystąpiła do głosowania.

Kto jest za przyjęciem uchwały dotyczącej ustalenia sieci i granic obwodów publicznych 
szkół podstawowych?
 
 7 – za

0 – przeciw

Komisja jednogłośnie przyjęła przedstawiony projekt uchwały.

Ad. pkt. 4 e. 

Wynajęcie lokalu pod prowadzenie Punktu Aptecznego w Janowcu Kościelnym.

Kierownik  Wrzeszczyński  wyjaśnił,  że  firma  Farmacja  Warszawska  zwróciła  się  z 
wnioskiem o przeniesienie Punktu Aptecznego z obecnego lokalu do lokalu w budynku Poczty i 
Telekomunikacji. Wykaz lokali do najmu był wywieszony od 11 lutego do 15 marca i  żaden inny 
wniosek nie wpłynął. 

Radna Olszewska uważa, że lepszym rozwiązaniem jest przeniesienie w to miejsce  gabinetu 
lekarskiego.  W  przeciwnym  przypadku  gmina  będzie  musiała  wykonać  windę  dla 
niepełnosprawnych. 

Wójt wyjaśniła, że korzyścią dla gminy będzie czynsz, jaki firma będzie płaciła. Poza tym 
wykona podjazd dla niepełnosprawnych oraz poniesie koszty związane z adaptacją lokalu. Dodała, 
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że każdą umowę zgodnie z kodeksem cywilnym można rozwiązać za wypowiedzeniem. Wynajem 
na okres 3 lat następuje decyzją Wójta. Powyżej 3 lat decyzja zostaje podjęta uchwałą Rady Gminy.

Radny  Rogalski  zadał  pytanie  dotyczące  bezprzetargowego  trybu  zawarcia  tej  umowy. 
Uzyskał wyjaśnienie,  że prawo przewiduje wynajęcie lokalu w trybie bezprzetargowym na cele 
użytkowe. 

Głosowanie:
Kto jest za wyrażeniem zgody na wynajem na okres 10 lat w trybie bezprzetargowym w/w 

nieruchomości ?

5 – za
0 – przeciw 
2 – osoby wstrzymały się od głosu. 

Ad. pkt. 4 f. 

Zmiana uchwały  Nr XXVI/218/06 w sprawie przystąpienia Gminy Janowiec  Kościelny do 
Związku Stowarzyszeń o nazwie Lokalna Grupa Działania „Brama Mazurskiej Krainy”

Wójt wyjaśniła, że uprzednio w uchwale do reprezentowania interesów gminy upoważniona 
była  poprzednia  Wójt.  Proponuje,  aby wprowadzić  zapis  o  upoważnieniu  Wójta  Gminy -  bez 
nazwiska, w ten sposób uchwały nie będzie trzeba zmieniać w przyszłości. 

Komisja w głosowaniu (7-za) pozytywnie ustosunkowała się do propozycji pani Wójt. 

Ad. pkt. 6 

Omówienie wyceny nieruchomości przeznaczonej na prowadzenie usług weterynaryjnych.

Kierownik  Wrzeszczyński  wyjaśnił,  że  jest  już  wycena  nieruchomości  po  budynku 
weterynarii. Na 21 dni należy wywiesić wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży. Po 6 
tygodniach, jeśli nie będzie sprzeciwów osób trzecich, przystępujemy do przetargu. 

Radna Malinowska zapytała, czy jeśli przetarg będzie negatywny to następny można ogłosić 
w tym samym dniu. Kierownik odpowiedział, że następny przetarg ogłoszony może zostać po 30 
dniach. 

Komisja przyjęła powyższy temat informacyjnie.

Ad. pkt. 7

Opinia w sprawie założeń do projektu budowlanego, pn. „Budowa nowej ulicy oraz remont 
pozostałych ulic na osiedlu mieszkaniowym w Janowcu Kościelnym”.

Kierownik Wrzeszczyński przestawił członkom Komisji mapę sytuacyjno – wysokościową 
osiedla, na której wskazał lokalizację zamierzonych inwestycji. Szacowany koszt projektu wyniesie 
w granicach 20 -25 tyś zł. 

Wójt dodała, że gmina ma środki do wykorzystania w ramach Lokalnej Grupy Działania.  
Środki te planowane  były na inwestycję zagospodarowania centrum Janowca Kościelnego. Można 
je przeznaczyć także na wkład w budowę omawianej ulicy. Decyzję pozostawia radnym. 

Radna Olszewska uważa, że centrum jest wizytówką gminą i należałoby je zagospodarować 
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w pierwszej kolejności.
Padła  propozycja,  aby  środki  te  zostały  przeznaczone  na  budowę  „Orlika”.  Radna 

Szczepkowska uważa, że inwestycja ta nie przyniesie zysków, a sprzedaż działek w centrum po 
jego zagospodarowaniu tak. 

Radny Rogalski uważa, że należy się skupić na jednym projekcie, a nie kilka na raz, z uwagi 
na ograniczone środki finansowe. 

Wójt  wyjaśniła,  że Prezes firmy P.P.H.U. „MLEKS” z Safronki zgłosił  się z propozycją 
budowy wspólnej oczyszczalni ścieków w Safronce.  W związku z hodowlą bydła oraz budową 
ubojni oczyszczalnia jest mu niezbędna. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej  ogłasza  konkurs,  w  ramach  którego  zadanie  to  się  kwalifikuje.  Dla  gminy  byłoby  to 
rozwiązanie  problemu  ścieków  w  Safronce.  Dodała,  że  Agencja  Nieruchomości  Rolnych  nie 
dofinansuje  budowy  kanalizacji,  ponieważ  wcześniej  została  zawiązana  Spółdzielnia 
Mieszkaniowa. Działka, którą gmina otrzymała od Agencji mogłaby stanowić wkład do inwestycji. 

Radny Rogalski  zaznaczył,  że  przy  takim porozumieniu  gmina  musi  zatrudnić  dobrego 
prawnika,  który  dopilnuje  interesów  gminy.  Radny  Zakrzewski  poparł  tę  propozycję.  Wójt 
proponuje,  aby zwołać wspólne posiedzenie obu komisji  z panem Jerzym Księżakiem i sprawę 
omówić. 

Padła propozycja, aby z przeznaczeniem środków z Lokalnej Grupy Działania wstrzymać 
się  do  czasu,  kiedy  będzie  kosztorys  zagospodarowania  centrum  Janowca  i  wówczas  podjąć 
decyzję. 
Komisja przychyliła się do propozycji pani Wójt.

Ad. pkt. 8

Wniosek NFZ w sprawie dokonania oceny zabezpieczenia w 2010 roku świadczeń opieki 
zdrowotnej przez placówki ochrony zdrowia.

Narodowy Fundusz  Zdrowia  zwrócił  się  pismem  o  dokonanie  oceny  świadczeń  opieki 
zdrowotnej przez placówki ochrony zdrowia. Należy określić, jakich usług lekarskich w naszym 
regionie brakuje. Propozycje jakie padły to: stomatolog, ortopeda, higienistka szkolna, ginekolog, 
laryngolog, urolog, dietetyk i psycholog. 

Ad.pkt. 9

Sprawy różne. 

P. Wójt poinformowała, że Starostwo Powiatowe wystąpiło o wytypowanie przedstawiciela 
Gminy na kandydata w skład Powiatowej Społecznej Rady do Spraw Osób Niepełnosprawnych. 
Proponuje, by tak jak w latach ubiegłych był to Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Komisja pozytywnie ustosunkowała się do propozycji pani Wójt.

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
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